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Skrivelse till regionstyrelsen 

Se över ansvarsfördelningen för barn- och 

ungdomspsykiatrins jour 

2020 infördes vårdval inom barn- och ungdomspsykiatrin i Region Kronoberg. I 
vårdvalet finns både offentliga och privata vårdgivare. För vårdvalet finns en 
samlad budget som fördelas mellan de olika vårdgivarna i enlighet med vad som 
står i regelboken för vårdvalet. 
 
Idag bemannas barn- och ungdomspsykiatrins jour enbart av den offentligt 
drivna barn- och ungdomspsykiatrin. Det är problematiskt ur flera perspektiv 
varav två: 
 

• I och med införandet av vårdval har den offentligt drivna barn- och 
ungdomspsykiatrins resurser minskat (eftersom de nu, som ovan 
beskrivet, delar budget med fler aktörer). För att på ett 
tillfredsställande sätt kunna bemanna en jour krävs ett tillräckligt stort 
antal läkare. Med sämre ekonomiska förutsättningar är det svårt att 
tillgodose. 

• Att enbart den offentliga barn- och ungdomspsykiatrins läkare har 
ansvaret för jouren kan innebära en konkurrensnackdel jämfört med de 
privata aktörerna. Det kan exempelvis försvåra rekrytering av 
medarbetare till den offentligt drivna verksamheten. 

 
Socialdemokraterna tycker att även de privata aktörerna ska ta ett ansvar för 
barn- och ungdomspsykiatrins jour och vill att Region Kronoberg ser över 
frågan. Om det av någon anledning bedöms omöjligt anser vi att den offentligt 
drivna barn- och ungdomspsykiatrin ska kompenseras ekonomiskt för sitt 
jouransvar.  
 
Mot bakgrund av ovanstående föreslås regionstyrelsen besluta: 
 
att  regiondirektören får i uppdrag att utreda hur ansvaret för barn- 

och ungdomspsykiatrins jour på bästa och jämlikast sätt kan 
organiseras. 
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